期末報告中英文摘要

一、中文計畫名稱:108年度雲林縣環境教育宣導推動計畫

二、英文計畫名稱: 2019 Yun Lin Environmental education

promoting project

三、計畫編號:108-027

四、執行單位:東科環境股份有限公司

五、計畫主持人:盧正修

六、執行開始時間: 108/03/15 七、執行結束時間: 108/12/31 八、報告完成日期: 109/01/09

九、報告總頁數:257頁

十、使用語文:中文

十一、報告電子檔名稱:108-027.DOC 十二、報告電子檔格式:WORD2010

十三、中文摘要關鍵詞:環境教育、環境知識、綠色消費

十四、英文摘要關鍵詞: Environmental education, Environmental

knowledge, Green consumption

十五、中文摘要:

108 年度雲林縣環境教育宣導推動計畫自 108 年 3 月 15 日起開始執行,主要工作內容分為環境教育專案 計畫業務、環境教育活動推廣與綠色消費等三大面向。

在環境教育專案計畫之業務,本計畫完成 25 處環境教育執行成效輔導查核作業、3 場次環境教育計畫及成果申報系統說明會、2 場次國家環境教育獎說明會、6 場次環境講習,案件清理率為 81.7%及 2 場次環境保護暨環境教育相關宣導活動、3 場次環保志(義)工特殊訓練、5 場次環保志(義)工。1 場次全國環保志(義)工群英會與1 場次環境知識競賽。

環境教育活動推廣部分本計畫辦理 70 場次環境保護及環境教育相關宣導活動與 20 場次廚餘減量之宣導、環境保護志工運用 120 人次。辦理雲林縣小小環保志(義)工體驗營計畫,內容為 1 場次環境教育宣導演說雲林縣決賽、3 場次環境教育體驗營活動。微電影與環保歌曲徵選、製作 Line 靜態與動貼各一套、1 場次環境教育設施場所戶外學習及 18 小時繪本與故事書種子教師培訓

課程及3案繪本彙整。

綠色消費部分,辦理 1 場次服務業環保標章說明會, 原為環保旅店之北港鎮好住背包客棧與古坑鄉天秀山 莊有意願申請服務業環保標章。民間企業、團體及社區 綠色採購申報家數及金額共 55 家回傳 108 年度綠色採 購金額申報,總金額為 20,190,381 元整。民眾消費綠色 商品平均消費力共有 41 家申報,總金額為 61,517,778 元整。新增 10 家非連鎖型綠色商店以及 3 家環保旅店。

十六、英文摘要:

2019 Yun Lin Environmental education promoting project was commenced on March 15, 2019. The major works of this project included environmental education project plan, environmental education promotion and green consumption.

As far as environmental education project plan is concerned, all main works were completed including 25 checks ofenvironmental counseling education implementation, 3 operation meetings of declaring briefing achievement. meetings of National Education Award. Environmental lectures environmental education with 81.7% completion, promotions of environmental protection and environmental education, 3 special training courses of environmental protection volunteer, 3 empowerment training courses, 1 session of national competition of volunteers, and 1 competition session of environmental knowledge.

Regarding environmental education promotion, major items were completed as following: 70 promotions of environmental education, 20 promotions of food waste reduction, 120 utilizations of volunteer, 1 final competition of environmental education speech, 3 camps of environmental education, 1 meeting calling for environmental education microfilm and song, line texture, 1 outdoor learning of environmental education facility, 18 hours of training courses of seed teacher for picture books

and story books, 3 picture books of environmental education.

In terms of green consumption, 1 briefing of Environmental label was achieved. In addition, youth hotel of Beigang town and shiashun villa of Gukeng township applied environmental label. 55 Private enterprises, organizations and communities took part in green consumption. The total sum of green consumption was NT \$20,190,381. 41 units were participated in the general public of green consumption. The total sum is NT \$61,517,778. 10 individual shops and 3 environmental hotels were participated this year.